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XIII SESJA 

Rady Gminy Chybie 
 

Protokół nr XIII/25 

 
Miejsce posiedzenia: Gminny Ośrodek Kultury, ul. Bielska 78, 43-520 Chybie. Obrady rozpoczęto 

29 kwietnia 2025 r. o godzinie 15:36, a zakończono o godzinie 17:07 tego samego dnia. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 14 radnych: 

1. Łukasz Folek (radny opuścił obrady o godz. 17:05) 

2. Krzysztof Gandzel 

3. Brygida Janik 

4. Michał Kajstura 

5. Paweł Kopiec 

6. Joanna Kowalik 

7. Krzysztof Krzempek 

8. Krzysztof Michalczyk 

9. Grzegorz Ochodek 

10. Artur Śmieja 

11. Marek Śmieja 

12. Janusz Waleczek 

13. Kazimierz Żerdka (radny przybył na obrady o godz. 15:53) 

 

Radny nieobecny, usprawiedliwiony:  

1. Jan Szczypka 

 

Zebrano kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy Chybie Grzegorz Ochodek serdecznie powitał wszystkich zebranych 

na XIII sesji Rady Gminy, odczytał klauzulę RODO oraz stwierdził kworum. 

 

Ad. 2. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Chybie Grzegorz Ochodek poddał pod głosowanie dwa wnioski  

w sprawie zmiany porządku obrad. 

 
Głosowano wniosek w sprawie: 

Wniosek w sprawie umieszczenia w porządku obrad sesji, jako pkt 14: "Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

przekazania petycji według właściwości". 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Łukasz Folek, Krzysztof Gandzel, Brygida Janik, Michał Kajstura, Paweł Kopiec, Joanna Kowalik, Krzysztof 

Krzempek, Krzysztof Michalczyk, Grzegorz Ochodek, Artur Śmieja, Marek Śmieja, Janusz Waleczek, Wiesław 

Wójcikiewicz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Jan Szczypka, Kazimierz Żerdka 

Wniosek został przyjęty bezwzględną większością głosów. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wniosek w sprawie zmiany nazwy pkt 11 sesji na: „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad nabywania 

nieruchomości gruntowych z przeznaczeniem pod drogi.” 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Łukasz Folek, Krzysztof Gandzel, Brygida Janik, Michał Kajstura, Paweł Kopiec, Joanna Kowalik, Krzysztof 

Krzempek, Krzysztof Michalczyk, Grzegorz Ochodek, Artur Śmieja, Marek Śmieja, Janusz Waleczek, Wiesław 

Wójcikiewicz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Jan Szczypka, Kazimierz Żerdka 

Wniosek został przyjęty bezwzględną większością głosów. 

 

Przewodniczący Rady przeczytał porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Wystąpienie mieszkańców i zaproszonych gości. 

4. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Gminy Chybie. 

5. Informacja o realizacji uchwał Rady Gminy Chybie, podjętych na sesji w dniu 25 marca  

2025 r. 

6. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Chybie w okresie od dnia 12 marca 2025 r. do dnia 

15 kwietnia 2025 r. 

7. Informacja na temat ochrony zdrowia w gminie Chybie. 

8. Informacja na temat gospodarki odpadami komunalnymi wraz z rozliczeniem za ostatni okres. 

9. Sprawozdanie z działalności komisji Rady. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr XII/79/2025 Rady Gminy Chybie  

z dnia 25 marca 2025 r. w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 

niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego oraz trybu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania, w tym zakresu danych, 

które powinny być zawarte we wniosku o udzielenie dotacji i w rozliczeniu jej wykorzystania, 

terminu przekazania informacji o liczbie dzieci objętych wczesnym wspomaganiem rozwoju, 



IR.0002.4.2025.AN 

 

Strona 3 z 14 
 

wychowanków, uczestników zajęć rewalidacyjno-wychowawczych oraz terminu i sposobu 

rozliczenia wykorzystania dotacji. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad nabywania nieruchomości gruntowych  

z przeznaczeniem pod drogi. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia raportu z realizacji Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

za rok 2024. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2025. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania petycji według właściwości. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Chybie na lata 2025-2033. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2025 rok. 

17. Informacja radnych powiatowych na temat prac Rady Powiatu. 

18. Wolne wnioski i informacje. 

19. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Ad. 3. Wystąpienie mieszkańców i zaproszonych gości. 

Mieszkanka Gminy zwróciła się do obecnych na sesji z prośbą o pomoc w sprawie ulic: Bielskiej 

i Bieniowieckiej, szczególnie na odcinku od restauracji „u Tadina” do bloków. Jak zaznaczyła, 

ruch w tym miejscu jest bardzo duży, samochody poruszają się z dużą prędkością, a pobocze 

praktycznie nie istnieje, co czyni przejście tą trasą wyjątkowo niebezpiecznym. Kobieta od trzech 

lat porusza się po gminie z psem przewodnikiem i jak podkreśliła codzienne przechodzenie tym 

odcinkiem wiąże się z ogromnym stresem. Samochody przejeżdżają bardzo blisko, nie zwalniają  

i nie zatrzymują się. Dodała, że sytuacja ta nie dotyczy tylko jej- zagrożeni są również starsi 

mieszkańcy, dzieci i rodzice z małymi dziećmi. Zwróciła również uwagę na fatalny stan poboczy, 

szczególnie na ul. Bieniowieckiej. Poruszyła też problem braku przejść dla pieszych w kluczowych 

miejscach – przy „Tadinie” i przy blokach. Zaznaczyła, że choć formalnie do wyznaczenia 

przejścia potrzebny jest chodnik, istnieją odstępstwa w miejscach szczególnie niebezpiecznych,  

a ten odcinek ulicy jej zdaniem do takich należy. Na zakończenie zaapelowała o potraktowanie 

sprawy poważnie i rozważenie możliwych rozwiązań, dziękując jednocześnie  

za dotychczasowe wsparcie. 

Zastępca Wójta Gminy Chybie Wojciech Sikora potwierdził, że ulica Bielska jest drogą 

powiatową o dużym natężeniu ruchu i że gmina wystąpiła do Powiatu z wnioskiem o utworzenie 

przejść dla pieszych- odpowiedź jeszcze nie nadeszła. Gmina zgłosiła również potrzebę budowy 

chodnika na tym odcinku w ramach zapytań o środki z przyszłej perspektywy unijnej. Jednocześnie 

zaznaczył, że realizacja tego zadania będzie bardzo trudna finansowo i może wymagać środków 

zewnętrznych lub wieloletniego planowania budżetowego. W sprawie ul. Bieniowieckiej zapewnił, 

że gminny referat gospodarczy podejmie działania, by zniwelować nierówności na poboczach. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Ochodek zgodził się, że budowa chodnika wiąże się z bardzo 

dużymi kosztami. Poparł opinię, że przejścia dla pieszych mogą istnieć także tam, gdzie nie  

ma chodników, i wyraził niezrozumienie dla stanowiska Powiatu w tej sprawie. Podkreślił,  
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że obecnie gmina może jedynie zabiegać o środki zewnętrzne i kontynuować rozmowy  

z Powiatem. 

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Gminy Chybie. 

Protokół przyjęto do wiadomości- nie wniesiono do niego uwag. 

Ad. 5. Informacja o realizacji uchwał Rady Gminy Chybie, podjętych na sesji w dniu  

25 marca 2025 r. 

Informację przyjęto do wiadomości- nie wniesiono do niej uwag. 

Na sesję przybył radny Kazimierz Żerdka. 

Ad. 6. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Chybie w okresie od dnia 12 marca 2025 r. 

do dnia 15 kwietnia 2025 r. 

Sprawozdanie przyjęto do wiadomości- nie wniesiono do niego uwag. 

Ad.7. Informacja na temat ochrony zdrowia w gminie Chybie. 

Kierownik Urzędu Stanu Cywilnego Daria Wawrzyczek poinformowała, że na ostatniej komisji 

omówiono kwestie ochrony zdrowia. Potwierdziła, że pomieszczenie na hali sportowej, gdzie ma 

powstać punkt RTG, spełnia wymagania techniczne i zostało zaakceptowane przez POZ 

„Medicus”. 

Radny Krzysztof Krzempek zapytał o podjazd dla osób niepełnosprawnych do przyszłego punktu 

RTG.  

Zastępca Wójta Wojciech Sikora zapewnił, że podjazd zostanie wykonany przy uruchomieniu 

punktu. 

Wiceprzewodniczący Rady Wiesław Wójcikiewicz poruszył temat skarg mieszkańców  

na trudności z dostępem do wizyt domowych ośrodku zdrowia „Medicus”. 

Wójt Gminy Chybie Janusz Żydek wyjaśnił, że problemy wynikały z tymczasowych braków 

kadrowych, ponieważ jeden z lekarzy był w trakcie specjalizacji. Zapewnił, że sytuacja jest 

monitorowana, a właściciel ośrodka został poinformowany i zapowiedział działania naprawcze,  

w tym możliwe dodatkowe zatrudnienie. 

Radny Krzysztof Krzempek dodał, że jego osobiste doświadczenie z wizytą domową było 

pozytywne, co sugeruje, że problemy mogły być jednostkowe. 

Ad. 8. Informacja na temat gospodarki odpadami komunalnymi wraz z rozliczeniem  

za ostatni okres. 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska i Rolnictwa Joanna Włoch przedstawiła zestawienia 

dotyczące gospodarki odpadami w 2025 roku w porównaniu do roku 2024- obejmujące koszty, 
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masę odpadów odebranych z posesji oraz dostarczonych do PSZOK. Zwróciła uwagę na znaczny 

wzrost ilości oddawanych tekstyliów, co wynika z nowych obowiązków ustawowych dotyczących 

segregacji odpadów odzieżowych. 

Radny Krzysztof Gandzel zapytał o interwencję w sprawie wycieku nieczystości z pojazdu 

odbierającego odpady. Joanna Włoch odpowiedziała, że informacja została przekazana firmie,  

a procedura interwencyjna została uruchomiona zgodnie z umową. Dodała, że mieszkańcy mogą 

zgłaszać wszelkie problemy zarówno bezpośrednio do gminy, jak i przez radnych- wszystkie 

zgłoszenia są traktowane poważnie i natychmiast przekazywane do wykonawcy. 

Ad. 9. Sprawozdanie z działalności komisji Rady. 

Przewodniczący Komisji Budżetu Artur Śmieja powiedział, że 22 kwietnia odbyło się wspólne 

posiedzenie komisji rady, podczas którego opiniowano materiały na sesję oraz wnioski. Dodał,  

że Komisja Budżetu spotkała się wcześniej- 9 kwietnia w celu omówienia remontów cząstkowych 

dróg, a obecnie trwają przygotowania do wyłonienia wykonawcy w ramach przetargu. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Joanna Kowalik poinformowała, że Komisja Rewizyjna 

obradowała 23 kwietnia, przeprowadzając kontrolę inwestycji- przebudowy Gminnego Ośrodka 

Kultury oraz przeanalizowała koszty utrzymania dróg i chodników w drugim półroczu 2024 roku. 

Podkreśliła, że komisja nie wniosła żadnych uwag do wyników kontroli. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Janusz Waleczek przekazał, że jego 

komisja w poprzedni wtorek rozpatrywała petycję, która wpłynęła do biura Rady. Dodał również, 

że nowym wiceprzewodniczącym komisji został radny Krzysztof Krzempek. 

W godzinach 16:05 do 16:16 nastąpiła przerwa w obradach. 

Po przerwie liczba radnych obecnych na sesji nie zmieniła się. 

 

Ad. 10. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr XII/79/2025 Rady Gminy 

Chybie z dnia 25 marca 2025 r. w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji  

dla niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego oraz trybu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania, w tym zakresu 

danych, które powinny być zawarte we wniosku o udzielenie dotacji i w rozliczeniu  

jej wykorzystania, terminu przekazania informacji o liczbie dzieci objętych wczesnym 

wspomaganiem rozwoju, wychowanków, uczestników zajęć rewalidacyjno-wychowawczych 

oraz terminu i sposobu rozliczenia wykorzystania dotacji. 

Komisje zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 

Zastępca Wójta Wojciech Sikora wyjaśnił, że przedłożony projekt uchwały ma charakter 

korekcyjny i dotyczy poprawienia numeracji ustępów w uchwale nr XII/79/2025. Podkreślił,  

że chodzi o sprostowanie omyłki formalnej. 
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Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr XII/79/2025 Rady Gminy Chybie z dnia 25 marca 2025 r.  

w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania 

przedszkolnego oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania, w tym zakresu 

danych, które powinny być zawarte we wniosku o udzielenie dotacji i w rozliczeniu jej wykorzystania, terminu 

przekazania informacji o liczbie dzieci objętych wczesnym wspomaganiem rozwoju, wychowanków, uczestników 

zajęć rewalidacyjno-wychowawczych oraz terminu i sposobu rozliczenia wykorzystania dotacji. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Łukasz Folek, Krzysztof Gandzel, Brygida Janik, Michał Kajstura, Paweł Kopiec, Joanna Kowalik, Krzysztof 

Krzempek, Krzysztof Michalczyk, Grzegorz Ochodek, Artur Śmieja, Marek Śmieja, Janusz Waleczek, Wiesław 

Wójcikiewicz, Kazimierz Żerdka 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Jan Szczypka 

Rada Gminy Chybie jednomyślnie podjęła uchwałę nr XIII/87/2025 zmieniającą uchwałę nr XII/79/2025 Rady 

Gminy Chybie z dnia 25 marca 2025 r. w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji  

dla niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego oraz trybu przeprowadzania 

kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania, w tym zakresu danych, które powinny być zawarte  

we wniosku o udzielenie dotacji i w rozliczeniu jej wykorzystania, terminu przekazania informacji o liczbie 

dzieci objętych wczesnym wspomaganiem rozwoju, wychowanków, uczestników zajęć rewalidacyjno-

wychowawczych oraz terminu i sposobu rozliczenia wykorzystania dotacji. 

 

Ad. 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad nabywania nieruchomości 

gruntowych z przeznaczeniem pod drogi. 

Komisje zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały przed autopoprawką. 

Sekretarz Gminy Andrzej Bura powiedział, że projekt uchwały dotyczy zasad nabywania 

nieruchomości gruntowych z przeznaczeniem pod drogi, co zostało doprecyzowane w ramach 

autopoprawki. Wyjaśnił również, że zmieniono sformułowanie dotyczące wpisów hipotecznych 

- zamiast „bezciężarowe” użyto terminu „bezobciążeniowe”. Podkreślił, że uchwała ma na celu 

ustalenie jasnych i przejrzystych kryteriów, które pomogą mieszkańcom zrozumieć, na jakich 

zasadach gmina może nabywać grunty pod drogi. 

 
Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zasad nabywania nieruchomości gruntowych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Łukasz Folek, Krzysztof Gandzel, Brygida Janik, Michał Kajstura, Paweł Kopiec, Joanna Kowalik, Krzysztof 

Krzempek, Krzysztof Michalczyk, Grzegorz Ochodek, Artur Śmieja, Marek Śmieja, Janusz Waleczek, Wiesław 

Wójcikiewicz, Kazimierz Żerdka 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
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BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Jan Szczypka 

Radni przyjęli autopoprawkę do projektu uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad nabywania nieruchomości gruntowych z przeznaczeniem pod drogi 

(wraz z autopoprawką). 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Łukasz Folek, Krzysztof Gandzel, Brygida Janik, Michał Kajstura, Paweł Kopiec, Joanna Kowalik, Krzysztof 

Krzempek, Krzysztof Michalczyk, Grzegorz Ochodek, Artur Śmieja, Marek Śmieja, Janusz Waleczek, Wiesław 

Wójcikiewicz, Kazimierz Żerdka 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Jan Szczypka 

Rada Gminy Chybie jednomyślnie podjęła uchwałę nr XIII/88/2025 w sprawie zasad nabywania nieruchomości 

gruntowych z przeznaczeniem pod drogi. 

 

Ad. 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia raportu z realizacji Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii za rok 2024. 

Komisje zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 

Pełnomocnik Wójta ds. Profilaktyki i Przeciwdziałania Problemom Alkoholowym  

oraz Przeciwdziałania Narkomanii Waldemar Saltarius powiedział, że raport oraz projekt 

uchwały były szczegółowo omówione na wspólnym posiedzeniu komisji. Zaznaczył, że zawiera 

on zarówno część merytoryczną, jak i finansową.  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia raportu z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2024. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Łukasz Folek, Krzysztof Gandzel, Brygida Janik, Michał Kajstura, Paweł Kopiec, Joanna Kowalik, Krzysztof 

Krzempek, Krzysztof Michalczyk, Grzegorz Ochodek, Artur Śmieja, Marek Śmieja, Janusz Waleczek, Wiesław 

Wójcikiewicz, Kazimierz Żerdka 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Jan Szczypka 



IR.0002.4.2025.AN 

 

Strona 8 z 14 
 

Rada Gminy Chybie jednomyślnie podjęła uchwałę nr XIII/89/2025 w sprawie przyjęcia raportu z realizacji 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii za rok 2024. 

 

Ad.13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2025. 

Komisje zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 

Pełnomocnik Wójta ds. Profilaktyki i Przeciwdziałania Problemom Alkoholowym  

oraz Przeciwdziałania Narkomanii Waldemar Saltarius powiedział, że w projekcie zmiany 

programu na rok 2025 proponuje się rozdysponowanie nadwyżki z 2024 roku w wysokości  

55 619,34 zł: po 10 tysięcy złotych dla GOK i biblioteki, 10 619,34 zł na profilaktykę szkolną  

oraz 25 tysięcy zł na zajęcia sportowo-profilaktyczne w szkołach. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2025. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Łukasz Folek, Krzysztof Gandzel, Brygida Janik, Michał Kajstura, Paweł Kopiec, Joanna Kowalik, Krzysztof 

Krzempek, Krzysztof Michalczyk, Grzegorz Ochodek, Artur Śmieja, Marek Śmieja, Janusz Waleczek, Wiesław 

Wójcikiewicz, Kazimierz Żerdka 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Jan Szczypka 

Rada Gminy Chybie jednomyślnie podjęła uchwałę nr XIII/90/2025 w sprawie zmiany Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2025. 

 

Ad.14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania petycji według właściwości. 

Komisja Skarg, wniosków i petycji zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Janusz Waleczek powiedział, że komisja 

spotkała się w poprzedni wtorek i omówiła petycję, która wpłynęła do Rady Gminy 27 marca. 

Petycja dotyczyła przyjęcia uchwały sprzeciwiającej się projektom ustaw umożliwiających 

usuwanie sędziów powołanych przez Prezydenta RP. Komisja uznała, że petycja wykracza poza 

kompetencje Rady Gminy, która nie ma uprawnień do zajmowania stanowiska w sprawach 

dotyczących ustroju sądownictwa. Janusz Waleczek zaproponował, aby petycję przekazać 

Ministrowi Sprawiedliwości do dalszego rozpatrzenia. 

 
Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania petycji według właściwości. 

Wyniki głosowania 
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ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Łukasz Folek, Krzysztof Gandzel, Brygida Janik, Michał Kajstura, Paweł Kopiec, Joanna Kowalik, Krzysztof 

Krzempek, Krzysztof Michalczyk, Grzegorz Ochodek, Artur Śmieja, Janusz Waleczek, Wiesław Wójcikiewicz, 

Kazimierz Żerdka 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Marek Śmieja 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Jan Szczypka 

Rada Gminy Chybie zwykłą większością głosów podjęła uchwałę nr XIII/91/2025 w sprawie przekazania petycji 

według właściwości. 

 

Ad.15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Chybie na lata 2025-2033. 

Komisje zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały przed autopoprawką. 

Skarbnik Gminy Chybie Agnieszka Szymczak powiedziała, że w uchwale dotyczącej zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej załącznik nr 2 dotyczący przedsięwzięć, pozostał bez zmian. 

Zmiany dotyczą natomiast modyfikacji w budżecie gminy Chybie, które wynikają ze zmiany 

dochodów i wydatków, uwzględnionych w uchwale budżetowej. 

 
Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Chybie 

na lata 2025-2033. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Łukasz Folek, Krzysztof Gandzel, Brygida Janik, Michał Kajstura, Paweł Kopiec, Joanna Kowalik, Krzysztof 

Krzempek, Krzysztof Michalczyk, Grzegorz Ochodek, Artur Śmieja, Marek Śmieja, Janusz Waleczek, Wiesław 

Wójcikiewicz, Kazimierz Żerdka 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Jan Szczypka 

Radni przyjęli autopoprawki do projektu uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Chybie na lata 2025-2033. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Łukasz Folek, Krzysztof Gandzel, Brygida Janik, Michał Kajstura, Paweł Kopiec, Joanna Kowalik, Krzysztof 

Krzempek, Krzysztof Michalczyk, Grzegorz Ochodek, Artur Śmieja, Marek Śmieja, Janusz Waleczek, Wiesław 

Wójcikiewicz, Kazimierz Żerdka 
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PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Jan Szczypka 

Rada Gminy Chybie jednomyślnie podjęła uchwałę nr XIII/92/2025 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Chybie na lata 2025-2033. 

 

Ad.16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2025 rok. 

Komisje zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały przed autopoprawką. 

Skarbnik Gminy Chybie Agnieszka Szymczak powiedziała, że zmiany w uchwale budżetowej 

dotyczą trzech kwestii. Po pierwsze, w związku z uchwałą o przekazaniu pomocy finansowej  

dla Powiatu na zakup samochodu dla policji, wyodrębniono 10 tysięcy złotych. Po drugie, 

zwiększono plan na składki płacone do różnych stowarzyszeń, ponieważ te składki wzrosły. Aby 

nie powiększać deficytu, środki na ten cel zostały ściągnięte z innych działalności. Po stronie 

dochodowej zmiana dotyczy zwiększenia o kwotę 19 812 zł, co jest wynikiem rozliczeń  

z lat ubiegłych, które wpłynęły z Urzędu Wojewódzkiego. 

 
Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2025 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Łukasz Folek, Krzysztof Gandzel, Brygida Janik, Michał Kajstura, Paweł Kopiec, Joanna Kowalik, Krzysztof 

Krzempek, Krzysztof Michalczyk, Grzegorz Ochodek, Artur Śmieja, Marek Śmieja, Janusz Waleczek, Wiesław 

Wójcikiewicz, Kazimierz Żerdka 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Jan Szczypka 

Radni przyjęli autopoprawki do projektu uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2025 rok (wraz z autopoprawką). 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Łukasz Folek, Krzysztof Gandzel, Brygida Janik, Michał Kajstura, Paweł Kopiec, Joanna Kowalik, Krzysztof 

Krzempek, Krzysztof Michalczyk, Grzegorz Ochodek, Artur Śmieja, Marek Śmieja, Janusz Waleczek, Wiesław 

Wójcikiewicz, Kazimierz Żerdka 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 
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Jan Szczypka 

Rada Gminy Chybie jednomyślnie podjęła uchwałę nr XIII/93/2025 w sprawie zmiany uchwały budżetowej n 

a 2025 rok. 

 

Ad. 17. Informacja radnych powiatowych na temat prac Rady Powiatu. 

Radny Powiatu Cieszyńskiego Mirosław Staniek zauważył, że sesje w Powiecie Cieszyńskim 

zaczynają przybierać dziwny obrót i niektórzy radni nie zabierają głosu w sprawach istotnych dla 

ich gmin, nawet w kwestiach inwestycji. Wyraził obawy o to, że niektórzy radni głosują przeciw 

uchwałom dotyczącym ich okręgów, co negatywnie wpływa na sytuację. Dodał, że najwięcej 

emocji budzi temat Młodzieżowej Rady, a utworzenie jej stało się źródłem niepotrzebnych napięć 

politycznych. 

Radny Powiatu Cieszyńskiego Piotr Gmuzdek poruszył temat trudności, które występują  

w Radzie Powiatu Cieszyńskiego zauważając, że niektórzy radni zaczynają mieć problem  

z utrzymaniem odpowiedniego poziomu dyskusji. Pan Piotr podziękował za wsparcie powiatu  

w wysokości 30 tysięcy złotych na wyczyszczenie rowu przy ulicy Cieszyńskiej. Dodał również, 

że temat Młodzieżowej Rady Powiatu budzi kontrowersje i pomimo inicjatywy społecznej, może 

nie być do końca potrzebny. Zauważył, że Zarząd Powiatu nie podszedł wystarczająco 

profesjonalnie do kwestii statutu, co skutkowało odrzuceniem pomysłu i koniecznością ponownego 

rozpatrzenia sprawy. 

Wiceprzewodniczący Rady Wiesław Wójcikiewicz zapytał o sytuację zadłużenia szpitala  

w Cieszynie. 

Radny Powiatu Cieszyńskiego Mirosław Staniek odpowiedział, że sytuacja jest ciężka, ale nie 

tragiczna. Wspomniał o planie naprawczym, który ma na celu spowolnienie narastania zadłużenia 

oraz poinformował, że oddział pediatryczny nadal jest zawieszony. Dodał także, że są gotowe 

koncepcje ronda na skrzyżowaniu ulic Cieszyńskiej i Bielskiej. Na koniec podziękował  

za przesunięcie środków na wyjazdy na zawody w tenisie stołowym, dzięki czemu drużyna może 

uczestniczyć w Mistrzostwach Polski. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Ochodek zwrócił uwagę na wysokie zadłużenie Szpitala 

Powiatowego w Cieszynie, które wynosi 115 milionów, podczas gdy inne szpitale podobnych 

powiatów mają zadłużenie na poziomie 20-40 milionów. Zapytał o przyczyny tak dużego 

zadłużenia. 

Radny Powiatu Cieszyńskiego Mirosław Staniek wyjaśnił, że zadłużenie wynika z dużej liczby 

oddziałów i personelu w szpitalu powiatowym, który funkcjonuje na poziomie szpitali 

wojewódzkich. Podkreślił, że większe koszty generują płace dla licznego personelu medycznego. 

Zauważył, że jeśli nie zostaną podjęte zmiany strukturalne w szpitalach, mogą pojawić się 

trudności, a niektóre oddziały będą przenoszone do szpitali wojewódzkich. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Janusz Waleczek zwrócił się do radnych 

powiatowych o pomoc w sprawie poprawy stanu pobocza na ulicy Bielskiej, które stanowi 

zagrożenie dla mieszkańców, szczególnie dla dzieci. Poprosił o wsparcie w pozyskaniu środków 

na poprawę sytuacji. 
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Wójt Gminy Chybie Janusz Żydek odpowiedział, że po otrzymaniu pisma od mieszkanki, 

natychmiast podjął rozmowy z Powiatem. Zaoferował doraźne rozwiązanie poprawiające 

bezpieczeństwo oraz obiecał, że radni zostaną poinformowani o sprawie, aby mogli wspólnie 

interpelować w tej kwestii. 

Ad. 18. Wolne wnioski i informacje. 

Przewodniczący Rady Gminy Chybie Grzegorz Ochodek poinformował o terminach 

następnych posiedzeń: komisja połączona odbędzie się 20 maja, a sesja 27 maja. Zachęcił radnych 

do zapoznania się ze sprawozdaniem z wykonania budżetu i opinią RIO. 

Radny Krzysztof Gandzel zapytał, czy rozpoczęto już procedurę odkomarzania w gminie 

- otrzymał potwierdzenie od kierownik Joanny Włoch. Zgłosił też problem z oznakowaniem trasy 

rowerowej na skrzyżowaniu ulic Bielskiej i Bieniowieckiej, które wprowadza w błąd osoby spoza 

Chybia. 

Wójt Gminy Chybie Janusz Żydek odpowiedział, że zmiana organizacji ruchu to bardziej 

złożona sprawa i musi ją wdrożyć organizator trasy. Dodał, że rowerzyści zwykle wspomagają się 

nawigacją i będą wiedzieli, jak się poruszać mimo utrudnień. 

Przewodniczący Komisji Społecznej Michał Kajstura zrelacjonował sesję Młodzieżowej Rady 

Gminy z 15 kwietnia, podczas której omawiano zmianę Statutu MRG. Radny powiedział,  

że młodzież planuje wziąć udział w sesji Rady Gminy 27 maja. Zapytał też, czy gmina Chybie 

pozyskała środki na modernizację przedszkoli, podobnie jak gmina Strumień. 

Wójt Janusz Żydek wyjaśnił, że filia przedszkola w Chybiu mieści się w SP 2, gdzie powstaje 

nowy budynek przedszkola i żłobka- inwestycja ta jest realizowana z dofinansowania w wysokości 

prawie 9 mln zł. Dodał, że gmina stara się o środki na termomodernizację obecnego budynku 

przedszkola oraz innych obiektów. Wójt zaznaczył, że część prac, jak np. wymiana poszycia dachu, 

będzie musiała być sfinansowana z budżetu gminy, ponieważ nie kwalifikuje się do obecnych 

programów unijnych. Wspomniał także o innych planowanych modernizacjach w ramach 

aglomeracji beskidzkiej- m.in. w SP Mnich, Urzędzie Gminy, Domach Nauczyciela, ZSP  

w Zaborzu i placach zabaw. Podkreślił, że obecnie pozyskiwanie środków jest trudniejsze, niż  

np. w czasach Polskiego Ładu, gdzie można było ująć całość prac w jednym wniosku. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Marek Śmieja powiedział o brakującym znaku z nazwą 

ulicy Broniewskiego (na skrzyżowaniu z ul. Kolorową) oraz poprosił o uwzględnienie ulicy 

Wojska Polskiego przy modernizacji oświetlenia. 

Wójt Gminy Janusz Żydek odpowiedział, że modernizacja oświetlenia na ul. Wojska Polskiego 

jest planowana, ale obecnie gmina skupiła się na bardziej ruchliwych ulicach będących w zarządzie 

Tauronu. Dodał, że ul. Wojska Polskiego została już częściowo doświetlona przy okazji remontu 

nawierzchni. Wyjaśnił też, że modernizacja oświetlenia przez Tauron wiąże się z dodatkowymi 

kosztami, dlatego gmina zdecydowała się wcześniej na wyższą opłatę za konserwację, co pozwala 

domagać się wymiany lamp. Zaznaczył, że ulica Wojska Polskiego zostanie uwzględniona  

przy kolejnej modernizacji, prawdopodobnie w przyszłym roku. 
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Obrady opuścił radny Łukasz Folek. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Ochodek zapytał o tabliczkę informującą o zgnilcu 

amerykańskim pszczół przy wjeździe do gminy- czy zagrożenie nadal istnieje i kto ją zawiesił. 

Wójt Gminy Chybie Janusz Żydek wyjaśnił, że tabliczkę ustawił powiat na polecenie 

Powiatowego Lekarza Weterynarii i obowiązuje ona do odwołania. 

Radny Krzysztof Krzempek zgłosił awarię oprawy LED na ulicy Podleśnej. 

Ad. 19. Zamknięcie obrad sesji. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, sesję zakończono o godzinie 17:07. 

 

Załączniki: 

1. Nagranie sesji. 

2. Zawiadomienie o terminie zwołania sesji. 

3. Lista obecności radnych. 

4. Lista obecności gości. 

5. Zarządzenie nr IR.0050.1.29.2025 Wójta Gminy Chybie z dnia 15 kwietnia 2025 r. w sprawie propozycji porządku 

obrad XIII sesji Rady Gminy Chybie. 

6. Wniosek z dnia 22.04.2025 r. w sprawie zmiany porządku obrad. 

7. Pismo z dnia 07.04.2025 r. od mieszkanki gminy w sprawie wykonania poboczy oraz przejść dla pieszych. 

8. Informacja o realizacji uchwał Rady Gminy Chybie, podjętych na sesji w dniu 25 marca 2025 r. 

9. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Chybie w okresie od dnia 12 marca 2025 r. do dnia 15 kwietnia 2025 r. 

10. Informacja na temat ochrony zdrowia w gminie Chybie. 

11. Zestawienie dotyczące gospodarki odpadami komunalnymi. 

12. Informacja o dochodach i wydatkach dotycząca opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

13. Opinie komisji, które wspólnie obradowały w dniu 22 kwietnia 2024 r. 

14. Uchwała nr XIII/87/2025 Rady Gminy Chybie z dnia 29 kwietnia 2025 r. zmieniająca uchwałę nr XII/79/2025 

Rady Gminy Chybie z dnia 25 marca 2025 r. w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 

niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego oraz trybu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości ich pobrania i wykorzystania, w tym zakresu danych, które powinny być zawarte we wniosku  

o udzielenie dotacji i w rozliczeniu jej wykorzystania, terminu przekazania informacji o liczbie dzieci objętych 

wczesnym wspomaganiem rozwoju, wychowanków, uczestników zajęć rewalidacyjno-wychowawczych  

oraz terminu i sposobu rozliczenia wykorzystania dotacji. 

15. Autopoprawka projektu uchwały w sprawie zasad nabywania nieruchomości gruntowych. 

16. Uchwała nr XIII/88/2025 Rady Gminy Chybie z dnia 29 kwietnia 2025 r. w sprawie zasad nabywania 

nieruchomości gruntowych z przeznaczeniem pod drogi. 

17. Uchwała nr XIII/89/2025 Rady Gminy Chybie z dnia 29 kwietnia 2025 r. w sprawie przyjęcia raportu z realizacji 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

za rok 2024. 

18. Uchwała nr XIII/90/2025 Rady Gminy Chybie z dnia 29 kwietnia 2025 r. w sprawie zmiany Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2025. 

19. Uchwała nr XIII/91/2025 Rady Gminy Chybie z dnia 29 kwietnia 2025 r. w sprawie przekazania petycji według 

właściwości. 
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20. Autopoprawka projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Chybie na lata 2025-

2033. 

21. Uchwała nr XIII/92/2025 Rady Gminy Chybie z dnia 29 kwietnia 2025 r. w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Chybie na lata 2025-2033. 

22. Autopoprawka projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2025 rok. 

23. Uchwała nr XIII/93/2025 Rady Gminy Chybie z dnia 29 kwietnia 2025 r. w sprawie zmiany uchwały budżetowej 

na 2025 rok. 
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Aldona Nowak 


